
مهدی دوستی در نشست شورای آموزش و پرورش 
هرمــزگان اظهار کرد: با وجــود ۲۷۶ طرح نیمه تمام 
آموزشی با متوسط پیشرفت ۴۰ درصد در سطح استان، 
برای تکمیل این طرح ها افزون بر ۱۸ هزار میلیارد ریال 
اعتبار نیاز است که باید تلاش شود علاوه بر منابع دولتی، 
با کمک ظرفیت صنایع اســتان، خیران و مولدسازی 
اموال و املاک دولتی این اعتبار را تامین و این طرح هارا 

تا مهر سال آینده تکمیل کرد.
وی با اشــاره به دغدغــه رهبرمعظم انقلاب در زمینه 
اجرایی نشدن سند تحول بنیادین آموزش و پرورش، 
تصریح کرد: باید گزاره های سند تحول به طرح های 
متناســب تبدیل و با تقســیم کار تکلیف اجرایی هر 

دستگاه مشخص شود.
نماینده عالی دولت در هرمزگان اظهار کرد: سند تحول 
بنیادین آموزش و پرورش، سندی جامع و کامل است 
که نباید وظایف جاری آموزش و پرورش را ذیل سند 
آورد بلکه لازم است مطابق با این سند برنامه عملیاتی 

آموزشی استان تدوین شود.

وی با تاکید بر نکات مهم سند تحول بنیادین آموزش 
و پرورش بیان کرد: یکی از کلیدی ترین نکات ســند 
تحول بنیادین، تغییر نقش مدیران مدرسه از پشتیبانی 
به راهبری آموزشی اســت که توجه به آن در تدوین 
برنامه علمیاتی مطابق با سند تحول بنیادین آموزش و 
پرورش می توان به موفقیت مســتمر و مداوم رسید و 
آینده آموزش و پرورش اســتان و تربیت نسل بعدی 

تامین خواهد شد.
اســتاندار هرمزگان در ادامه با اشاره به آغاز امتحانات 
نهایی دانش آموزان، بر لزوم آمادگی کامل برای برگزاری 
این امتحانات تاکید کرد و گفت: امتحانات نهایی نقش 
اساسی در آینده دانش آموزان استان دارد و ضریب قابل 
توجه این امتحانات در کنکور می طلبد آمادگی کاملی 
برای برگزاری استاندارد آزمون های نهایی وجود داشته 

باشد.
وی بر پایداری کامل شــبکه برق و وسایل سرمایشی 
حوزه ها در زمان برگزاری آزمون نهایی هم تاکید کرد.

دوســتی در پایان یادآور شــد: در نشست های آینده 
شورای آموزش و پرورش باید مسائل شهرستان های 
استان در حوزه آموزشی با حضور مدیران مربوطه مورد 
بررســی قرار گیرد و این مســائل تا پیش از آغاز سال 

تحصیلی جدید رفع شود.
در این نشســت علاوه بر بررسی سند تحول بنیادین 
آمــوزش و پــرورش، گزارشــی از آمادگی آموزش 
و پــرورش در زمینه برگــزاری امتحانات نهایی ارائه 
شد و اداره کل نوســازی مدارس نیز آخرین گزارش 
از طرح های نیمه تمام اســتان با پیشرفت متوسط ۴۰ 

درصدی را ارائه کرد.
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استاندار هرمزگان :  

        اقتصاد کیش -     استاندار هرمزگان 
ضمن تاکید بر تدوین برنامه آموزشی استان 
براساس ســند تحول بنیادین آموزش و 
پرورش گفت: تامین مالی ۲۷۶ طرح نیمه 
نیمه تمام آموزشی اســتان در دستورکار 

است.

تامین مالی ۲۷۶ طرح نیمه تمام آموزشی 
هرمزگان در دستورکار است

   

اقتصاد کیش -     مسئول حزب همت استان هرمزگان خواهان برطرف شدن نگرانی 
مردم سیریک بابت طرح انتقال آب دریا از این سرزمین به استان اصفهان شد.

محمد پاینده با اشاره به اینکه هنوز به صورت رسمی از سوی اداره کل محیط زیست 
اســتان در زمینه این طرح انتقال آب موضع روشنی رویت نشده، بیان داشت: مردم 
روستاهای کناردان، بنداران، زیارت و اطراف سیریک نسبت به به احداث آب شیرین 
کنی که با هدف تامین آب مورد نیاز صنایع اســتان اصفهان قرار اســت در سواحل 
شهرســتان سیریک احداث شود گلایه مند هستند، آنها اعتراضشان را چنین شرح 
دادند: »پروژه ی احداث آب شیرین کنی که ابعاد آن برخی منابع ۹۰ هکتار برخی دیگر 

۲۰۰ هکتار عنوان کرده اند باعث خسارت به محیط زیست می شود.
به گفته اهالی منطقه این پروژه در محل ساحل بکر روستاهای کناردان و بنداران که 
یکی از تفرجگاه های مردم اســت قرار دارد، اجرای این پروژه به شغل اصلی مردم 
این منطقه که صیادی و پرورش آبزیان است لطمه وارد خواهد کرد و حتی بخشی از 

اراضی واگذار شده مستثنیات و املاک سند دار جوامع محلی است.
پاینده در ادامه افزود: اگرچه در برخی رســانه ها اخباری مبنی بر اعتراض مدیر کل 
محیط زیســت استان نســبت به اجرای این طرح ذکر شد و حتی خبر عزل وی نیز 
بابت همین اعتراض منعکس شد اما روشن نیست چرا مسئولان ارشد استانی نسبت 

به این قضیه واکنشی نداشته اند.
مســئول حزب همت استان هرمزگان بیان داشت: مخالف اجرای طرح های بزرگ 

ملی نیستیم اما در کنار آن بایستی به نگرانی مردم نیز توجه کرد.
محمد پاینده بیان داشت: موضع اصفهان در برابر حواشی ایجاد شده درباره اعتراض 
مردم ســیریک به اجرای طرح انتقال آب دریا را شاهد بودیم و استاندار اصفهان در 
این زمینه گفته است که از ابتدای آغاز این پروژه، به رعایت همه پیوست های محیط 
زیستی که در توافق با مسوولان ارشد استان هرمزگان پیش بینی شده بود توجه داشتیم 

و بر اساس آنها عملیات را پیش برُدیم.
اســتاندار اصفهان اعلام کرده که در برنامه ریزی های انجام شــده، احداث شهرک 
فرآوری مواد معدنی از شورابه های ناشی از آب شیرین کُن ها در شهرستان سیریک 
هرمزگان برنامه ریزی شده است؛ بنابراین هیچ شورابه ای به آب دریا نفوذ نخواهد 

کرد و در فرآورده های ثانوی به برخی فلزات خاص تبدیل خواهد شد.
اما نکته اینجاســت که باید این نگرانی در ســیریک برطرف شود از این رو از سمیه 
رفیعی رئیس کمیسیون محیط زیست مجلس و کارشناسان سازمان محیط زیست 
کشــور درخواست می کنم با حضور در شهرستان سیریک و بازدید از این طرح به 
صورت کارشناسی نظر خود را اعلام نمایند تا اگر مواردی نیاز به پیگیری و اصلاح 

است، انجام شود.

مسئول حزب همت استان هرمزگان:

نگرانی مردم سیریک در خصوص 
آب شیرین کن مورد بررسی قرار بگیرد

اقتصاد کیش -    مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان با اشاره به شروع امتحانات نهایی 
از روز یکشنبه ۳۰ اردیبهشت جاری، گفت: واحد پاسخگویی به داوطلبان امتحانات 
نهایی استان از روز شنبه ۲۹ اردیبهشت ماه در مناطق ۲۳ گانه آموزشی استان راه اندازی 

شده است.
به گزارش اداره اطلاع رســانی و روابط عمومی آموزش و پرورش هرمزگان، محمد 
قویدل با اعلام این خبر افزود: میز خدمت در راستای پاسخگویی به داوطلبان امتحانات 
نهایی به صورت حضوری از ســاعت ۷:۳۰ تا ۲۲ دائر اســت و داوطلبان متقاضی 
ترمیم معــدل در امتحانات نهایی می توانند با مراجعه حضوری به ادارات آموزش و 
پرورش استان و یا با مراجعه به سامانه https://e.eduhrz.ir  و یا تماس با شماره 

۳۳۳۴۶۰۲۱  از محل حوزه امتحانی خود آگاه شوند.
وی بیان کرد: دانش آموزان پایه دهم، یازدهم و دوازدهم نیز نگران دریافت کارت ورود 
به جلسه آزمون نباشند و اگر دانش آموزی نتواند کارت ورود به جلسه خود را دریافت 

کند راه حل جایگزین برای احراز هویت پیش بینی شده است.
مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان گفت: ایجاد جوی آرام و همراه با آرامش برای 

دانش آموزان توسط خانواده ها ضروری است.
گفتنی است: آزمون نهایی پایه های دهم، یازدهم و دوازدهم روزانه، بزرگسال، آموزش 
از راه دور، ایثارگران و داوطلب آزاد رشته های شاخه نظری دوره دوم آموزش متوسطه 
و متقاضیان ایجاد سابقه تحصیلی و ترمیم نمره )شاخه های نظری، فنی و حرفه ای و 
کاردانش( از فردا یکشنبه ۳۰ اردیبهشت آغاز می شود و تا سه شنبه ۲۹ خرداد ادامه دارد.

واحد پاسخگویی امتحانات نهایی در مناطق  
آموزش و پرورش هرمزگان راه اندازی شد

اقتصاد کیش -     فرماندار قشــم گفت: ســرمایه گذاران و دولت، بیش از پیش به 
شرکت های لنج ســازی داخلی اعتماد کنند تا سرمایه گذاران بتوانند به شرکت های 

خصوصی سفارش تولید دهند.
محمد محمدحسینی فرماندار قشم، در حاشیه بازدید از نخستین رویداد بین المللی 
همتایابی اقتصاد دریامحور ایران در قشم، گفت: برای نخستین بار است که شرکت های 
بسیار خوب از کشورهای مختلف در این رویداد شرکت کرده اند، لذا فرصت بسیار 
مغتنمی است که بتوانیم از ظرفیت سرمایه گذاری بخش خصوصی برای رشد و توسعه 

جزایر و سواحل بهره ببریم.
وی در ادامه افزود: اقتصاد دریامحور از قبل در شهرستان قشم وجود داشته و مورد غفلت 
واقع شده بود، اما نگاه ویژه مقام معظم رهبری به این موضوع، توجه دولت و مجلس را 
به آن سمت معطوف کرد و همه فعال هستند، فرمانداری هم به عنوان نماینده حاکمیت 

در کنار بخش خصوصی قرار دارد.
فرماندار شهرستان قشم اظهار امیدواری کرد: با حضور پرشور همه سرمایه گذاران و 
فعالان اقتصادی در حوزه جزایر به ویژه جزیره قشــم، بتوانیم شاهد رشد، پیشرفت، 

توسعه و آبادانی این مرز و بوم باشیم.
محمدحســینی به ظرفیت شناورســازی در شهرستان قشم اشــاره و تصریح کرد: 
ظرفیت های بسیار خوبی در این شهرستان وجود دارد، از لنج سازی گرفته تا شناورسازی 
که تنها مختص ساخت شناورهای کوچک نیست بلکه شناورسازی هایی که توانسته 
چشمان دنیا را مبهوت کند، حتی در حوزه نظامی، شناورهایی با دستان توانمند مهندسی 
کشــور عزیزمان ساخته شده است که می تواند دورنمای بسیار خوبی برای جزیره و 

کشورمان باشد.
وی تأکید کرد: سرمایه گذاران و دولت به شرکت های لنج سازی داخلی بیشتر اعتماد 
کنند تا سرمایه گذاران بتوانند به شرکت های خصوصی، در جهت ساخت شناورهای 
مسافربری، گردشگری که می تواند پایه بسیار خوبی در حوزه ترانزیت مسافر و کالا 

باشد را سفارش دهند.
فرماندار شهرستان قشم با اشاره به فضای اقتصاد دریامحور جامعه محلی این جزیره 
هم افزود: اینها زنجیره های به هم پیوسته هستند که برای تکمیل این زنجیره، باید نگاه 

ویژه ای به بوم و مردم محلی جزیره داشت.
محمدحسینی ادامه داد: صاحبان اصلی این جزیره و این سواحل، مردم هستند، اصل و 
اساس اقتصاد دریامحور مربوط به همه اینان است، لذا اگر کسی بخواهد امنیت آن ها 
را تأمین کند باید مردمی سازی اقتصاد دریامحور را سرلوحه قرار دهد، می بایست نگاه 

ویژه ای به این حوزه معطوف شود.
وی با اشــاره به نقش بســیار مهم مردم در تحقق اقتصاد دریامحور تأکید کرد: مردم 
همانطور که ثابت کردند در همه صحنه ها حضور ثمربخش دارند، در صورتی که به 
آنان فرصت داده شود و فضا برایشان فراهم شود، در تحقق اقتصاد دریامحور نیز حرف 

اول را خواهند زد.

فرماندار قشم: 

صاحبان اصلی جزیره قشم و سواحل، 
مردم هستند

اقتصاد کیش -    مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشــم، اقتصاد دریاپایه را یکی از 
ویژگی های منحصر به فرد این جزیره نام برد و گفت: بین کسب و کارهای دریاپایه، 

اقتصاد لجستیک، پیشانی فعالیت های اقتصادی است.
عادل پیغامی در حاشــیه نخستین رویداد همتایابی در اقتصاد دریامحور، در نشست 
خبری با اصحاب رســانه گفت: تولید، تجارت، مبادلات اقتصادی و گردش پول در 
زمره مهم ترین حلقه های مفقوده نظام حکمرانی و مدیریت کشــور در عرصه نظام 

اقتصادی به شمار می آید. 
وی افزود: باعث افتخار ماست که در جزیره قشم با همکاری ایرانیان خارج از کشور، 
تفاهم نامه ای با پلتفرم چندجانبه تجاری و اقتصادی کشورهای عضو پیمان شانگهای 
منعقد کنیم و این موارد نشــان دهنده آن است که حضورمان در زیست بوم مراودات 

شرکت به شرکت بسیار جدی و حساس است. 
مدیرعامل منطقه آزاد قشم ادامه داد: تکمیل زنجیره های ارزش به عنوان یکی از مهم ترین 

مشکلات ما در بخش تولید به شمار می آید. 
به گفته پیغامی، زمانی زنجیره ارزش تولید تکمیل می شود که همتایابی بین خریدار و 

فروشنده و...  تامین کننده و مصرف کننده مواد اولیه شکل می گیرد. 
وی بیان داشت: در کشور به عنوان جریان نوظهور، توجه اذهان به اهمیت همتایابی در 

اقتصاد دریاپایه در جزیره قشم مورد توجه قرار دادیم. 
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم با اشاره به اینکه »اقتصاد دریاپایه« به عنوان امری مؤثر 
در پیشرفت جزیره هرمز تلقی می شود، گفت: اقتصاد دریاپایه از ویژگی های منحصر 
به فرد جزیره قشم محسوب می شود و بین کسب و کارهای دریاپایه، اقتصاد لجستیک، 

پیشانی فعالیت های اقتصادی است.
پیغامی ابراز داشت: در حوزه اقتصاد لجستیک، بنادر، پسکرانه، انبارداری و شریان های 

حمل و نقل هوایی و زمینی از اهمیت بسزایی برخوردار است. 
وی بیان داشت: سال ها پیش، لزوم توجه به پروژه شبکه ارتباطی جامع خلیج فارس با 
جدیت تمام توسط متخصصان و نخبگان مورد تاکید قرار گرفت و این پروژه، متشکل 
از چهار ضلع اســت که شــامل »ضلع پل«،»ضلع خط راه آهن« حدود ۶۰ کیلومتر آن 
داخل جزیره و همچنین ۹۰ کیلومتر آن خارج از سرزمین است. »اتوبان«، »بندرکاوه« و 
همچنین »مگاپورت سوزا« در یک چشم انداز ۲۰ ساله در طرح جامع از آن صحبت 

شده است. 
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم ضمن بیان اینکه ایران هنوز مگاپورت ندارد، گفت: 
کشتی های ۳۵۰ هزار تنی امکان پهلوگیری در هیچ یک از بنادر را ندارند اما از آنجایی 
که جزیره قشم از موهبت های الهی و جغرافیای طبیعی برخوردار است، امکان تأسیس 
مگاپورت را دارا می باشد.  به گفته پیغامی، جزیره قشم به عنوان مهم ترین نقطه کریدور 

شمال و جنوب تلقی می شود.
وی عنوان کرد: برایمان جای بسی خوشحالی است که در اولین سفر ریاست جمهوری 

به جزیره قشم، بر اهمیت استراتژیک پروژه پل خلیج فارس تأکید کرد.
مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشــم ادامه داد: در دور دوم سفر ریاست جمهوری به 
هرمزگان، در راستای تکمیل پروژه ، دستوراتی را برای تامین مالی صادر و برخی موانع 
قانونی را برای حضور سرمایه گذاران رفع کردند و اما در بخش خطوط راه آهن توافقات 
مطلوبی را با راه آهن جمهوری  اسلامی ایران به انجام رساندیم ، با پیگیری های متعدد، 

به دنبال جذب سرمایه گذار هستیم.
وی بیان داشت: دو سال گذشته با تامین مالی از سمت منطقه آزاد قشم، اتوبان آغاز به 
کرده و همچنین بندرکاوه قشم، مکمل بندر شهید رجایی بندرعباس پس از ۱۰ سال 

سکوت مطلق در یک سال اخیر فعال شده است. 
پیغامی گفت: طرح های توسعه ای در بندرکاوه در حال آماده سازی است و پس از جذب 

سرمایه گذار اجرایی می شود.
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم افزود: در خصوص پروژه پل خلیج فارس، رئیس 
جمهور بســیار پیگیر از موضوع بودند و دستورات لازم را به تمام مجموعه ها صادر 
کردند، با توجه به اینکه چند سال است این پروژه متوقف شده، اما هم اکنون، جلساتی 
به صورت ماهیانه در معاونت ریاست جمهور در راستای حل این مسئله برگزار می شود. 
وی با تأکید بر اینکه با قرارگاه به عنوان پیمانکار نیز در این خصوص جلسات دو هفته 
یک بار برگزار می شــود، از رســانه ها خواست مسئله پل خلیج فارس را در اولویت 

نخست قرار دهند.

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم:

طرح های توسعه ای در بندرکاوه
 در حال آماده سازی است

 

اقتصاد کیش -  معاون فنی و نگهداری اداره کل بنادر 
و دریانوردی هرمزگان گفت: همزمان چهار فروند 
شناور با کاربری های مختلف در تعمیرگاه دریایی بندر 

شهید رجایی تعمیر و به آب اندازی شد.
مهدی بروغنی افزود: در راستای حفظ آماده بکاری 
شناورها و تجهیزات راهبردی دریایی و انجام الزامات 
موسســه رده بندی، عملیات داکینگ همزمان چهار 
فروند شناور شامل یدک کش های »رشید۲، هدایت 
یک، قایق طنابگیر همیاریک و راهنمابر هادی یک« 

انجام شد.
»داکینگ و آنداکینگ« به عملیات به آب اندازی و از 

آب گیری گفته می شود.«
وی ادامه داد: پس از انجام تعمیرات از جمله خزه 
تراشــی، گریت پلاســت، رنگ آمیزی تعمیرات 
والوهای لوله ها و سیســتم شافت و پروانه در بازه 
زمانی بیشــتر از یک ماه به آب اندازی و عملیاتی 

شد.
بــه گفته معــاون فنی و نگهــداری اداره کل بنادر و 
دریانوردی هرمزگان؛ هر شناور طی دوره زمانی سه 
یا پنج ساله باید تحت تعمیرات میان دوره و پایان دوره 
زیر نظر بازرس موسسه و دستگاه نظارت قرار گرفته و 

گواهینامه های معتبر برای آنان صادر شود.
سرسره تعمیرات شناور مجتمع بندر شهید رجایی 
با ظرفیت بالاکشیدن شناورهای تا تناژ ۱۵۰۰ تن در 
سال ۱۳۶۷ در مجاورت موج شکن شرقی این بندر 

احداث شد.

تخلیه ۲ نگله ۴۲۵ تنی در بندر شهید رجایی
معــاون امور بنــدری و اقتصــادی اداره کل بنادر و 
دریانوردی هرمزگان نیز گفت: ۲ نگله با وزن مجموع 
۴۲۵ تن، در منطقه وی ژه اقتصادی بندر شهید رجایی 

تخلیه شد.
»نگله« کلمه ای اســت در ظاهر هندی که در بنادر و 
گمرکات جنوب بسیار متداول است. با این توضیح 
که به واحد کالاهای بسته بندی نشده مثل یک شاخه 
تیر آهن یا یک شــمش فلزی سنگین یا یک دستگاه 
ماشین بدون لفاف و حتی به یک دستگاه اتومبیل یا 

تراکتور نیز که اقلام مانیفست و بارنامه یک واحد را 
تشکیل می دهند، نگله می گویند.«

روح الله شاعلیا افزود: این ۲ محموله یاد شده هرکدام 
به وزن ۲۶۴ و ۱۶۱ تن مربوط به وزارت نفت بوده که 

به مقصد بوشهر در بندر شهید رجایی بارگیری شد.
به گفته معاون امور بندری و اقتصادی بنادر هرمزگان؛ 
این محموله ها با اســتفاده از یک فروند کرین بارج 
)نوعی شــناور جرثقیل دار( و با استفاده از تجهیزات 
داخلی تخلیه و پس از تکمیل رویه گمرکی و بندری 

به مقصد بوشهر بارگیری شد.

آب اندازی همزمان چهار فروند شناور
 در بندرشهید رجایی

اقتصاد کیش - سند دار شدن تمام املاک و خانه های بالای ۵۰ متر بافت های قدیم 
شهر قشم پس از بازگشایی و آزادسازی معابر از جمله تصمیمات اعضای شورای 
اسلامی این شهر در جلسه علنی این شورا با حضور رییس اداره ثبت اسناد و املاک 

این شهرستان بود.
به نقل از اعلام روابط عمومی و شورای اسلامی شهر قشم، حبیب بازماندگان قشمی 
در این جلسه اظهار کرد: برای بازآفرینی بافت فرسوده مردم باید همگام با شهرداری 

حرکت کنند و پیش نیاز آن داشتن سند است.
وی افزود: ســند نداشتن منازل بافت قدیم قشــم باعث ایجاد ساخت و سازهای 

غیراصولی و ناایمن شده است.
رییس شورای اسلامی شهر قشم تصریح کرد: جوانان شهر قشم برای خانه دار شدن 
و حرکت در راستای سیاست های نظام در حوزه خانواده نیازمند زمین هستند که این 

نیاز تاکنون تامین نشده و املاک پدری آنها نیز با وجود عدم کفایت لازم سند ندارد.
بازماندگان قشمی ادامه داد: جوانان شهر قشم به ناچار در بالای پشت بام منزل پدری 

خود اقدام به ساخت و ساز می کنند.
وی اضافه کرد: عدم صدور سند باعث تشدید تخلف و گریز از قانون شده است و با 
توجه به وجود ظرفیتی همچون منطقه آزاد باید گره این مشکل در خود قشم حل شود.

رییس شورای اسلامی شهر قشم عدم تامین زمین و سند نداشتن خانه را مشکل عمده 
و اساسی مردم قشم برشمرد و گفت: نرخ حق مالکانه با توجه به حقانیت مالکیت 
مردم و وجود نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران باید حذف و یا به صورت عادلانه 

و متناسب با توان مالی مردم تعدیل شود.
پس از بحث و تبادل نظر حاضرین در این نشســت مقرر شــد پس از بازگشایی و 
آزادسازی معابر برای هر متراژی که از ملک باقی ماند تا سقف حداقل ۵۰ مترمربع 
سند رسمی صادر شود، این قانون تنها برای صدور سند مالکیت است و در صورت 

بازسازی و نوسازی باید طبق ضوابط شهرداری اقدام شود.
جلسه صحن علنی شورای اسلامی شهر قشم با حضور رییس اداره ثبت اسناد و املاک 

این شهرستان، شهردار و جمعی از مسوولان برگزار شد.

خانه های بالای ۵۰ متر بافت های قدیم قشم سنددار می شوند
در جلسه شورای شهر قشم مطرح شد؛


